

[Text]

Jones take you through the bill by groups of clauses, some of which relate to each other?

The Chairman: I have no objection.

Some hon. Members: Agreed.

Mr. Harkness: It is all right to take groups of clauses, but I also think we should go over it clause by clause so that we have an opportunity to take it seriatim, as it were.

Mr. Danson: This is a preliminary.

Mr. Gray: It will give us the necessary background for hearing other witnesses and finally to vote in a reasonably intelligent fashion on the proposals.

The Chairman: Will you begin, Mr. Handfield-Jones?

Mr. S. J. Handfield-Jones (Director, International Finance Division, Department of Finance): Thank you, Mr. Chairman. If I may start with clause 1 of the bill, it contains a new and much expanded introductory article to the articles of agreement of the International Monetary Fund as amended by this proposal.

This new introductory article is designed to reflect the addition to the Fund of the new function of providing special drawing rights. The details of the provisions for this new function appear in a series of new articles, Articles 20 to 32, in the amended charter of the Fund.

It may be seen from the new introductory article that the Fund will operate in the future with two quite separate accounts: the general account, which will handle all of the existing operations, and the special drawing account.

The two are clearly separated because the existing members of the Fund are being given the option to participate in the SDR scheme, or to stay out of it. All members will have the right to join, but will not be forced to join. I think we can certainly express the hope and, indeed, the expectation that an overwhelming majority of members will participate in the SDR scheme, but a few have been opposed to it during the period of preparation and it is only fair to give them a chance to stay out if they so wish.

Those are my comments on clause 1 of the Bill, Mr. Chairman.

The Chairman: Are there any questions, gentlemen?

[Interpretation]

driez que M. Handfield-Jones vous donne des groupes d'articles qui se rattachent les uns aux autres?

Le président: Je ne m'y oppose pas.

Des voix: Convenu, d'accord.

M. Harkness: Il serait excellent de prendre un ensemble d'articles, mais on devrait aussi passer article par article pour que nous ayons alors l'occasion de voir au juste ce qui en est.

M. Danson: Ce n'est qu'un début.

M. Gray: Ceci vous donnera la base qui vous permettra d'entendre d'autres témoins et de finalement voter avec intelligence.

Le président: Monsieur Handfield-Jones.

M. S. J. Handfield-Jones (Directeur, Service international des finances, ministère des finances): Merci beaucoup, monsieur le président. Si on veut bien me permettre, je vais commencer par l'article 1. A l'article 1, nous avons un article préliminaire beaucoup plus élaboré aux articles d'entente du Fonds monétaire international, tels que modifiés ici.

Ce nouvel article se trouve à refléter l'addition au Fonds de certaines nouvelles fonctions visant à donner les droits de tirage spéciaux. Les détails des dispositions de ces nouveaux rôles figurent dans un ensemble de nouveaux articles, les articles 20 à 32, dans la charte modifiée du Fonds monétaire international.

On peut voir d'après le nouvel article préliminaire que le Fonds, à l'avenir, fonctionnera avec deux comptes distincts: le compte général, où il y aura toutes les opérations actuelles, et le compte des droits de tirage spéciaux.

Les deux sont établis distinctement parce que les membres actuels du Fonds monétaire ont le choix de participer au programme de droits de tirage spéciaux ou de ne pas y participer. Tous les membres auront donc le droit de se joindre mais ne seront pas tenus de le faire. Je pense que nous pouvons sûrement formuler l'espoir et même qu'on peut s'attendre à ce que la plupart des membres participeront à ce programme des droits de tirage spéciaux, mais certains s'y sont opposés pendant la période préparatoire et, il n'est que juste de leur fournir l'occasion de ne pas y participer, s'ils le désirent.

Voilà le commentaire que j'avais à faire au premier article, monsieur le président.

Le président: Avez-vous des questions?